
 

Valtuutettu Sami Rantasen ym. valtuustoaloite valvontakameroiden lisäämiseksi 
 
Kaupunginvaltuusto 14.11.2022 § 108      
     
 
 
 

Valtuutettu Sami Rantanen luki ja jätti seuraavan 8 valtuutetun
 allekirjoittaman valtuustoaloitteen: 

 
”Ilkivalta koulujen, liiketilojen ja urheilupaikkojen läheisyydessä, toistuvat 
venemurrot ja niissä tapahtuvat bensa-omaisuusvarkaudet sekä 
piittaamaton liikennekulttuuri ovat lisääntyneet Naantalin alueella 
merkittävästi. 
 
Useat kaupunkilaiset ovat olleet minuun yhteydessä em. asioista ja ovat 
olleet aidosti huolestuneita tästä kehityksestä. Tämän kaiken lisäksi 
maanlaajuinen jengiytyminen on lisääntynyt viime vuosina 
räjähdysmäisesti. Emme elä enää lintukodossa ja näin emme voi 
myöskään ajatella etteikö tämä kulttuuri voi levitä myös Naantaliin. 
Poliisiviranomaisten mukaan Turussa on jo useita jengejä ketkä ryöstävät 
ja pahoinpitelevät viattomia nuoriamme. Turusta on 15 km Naantaliin. 
 
Merkittävällä kameravalvonnan lisäämisellä keskeisille paikoille on jo 
itsessään ennaltaehkäisevää vaikutusta rikolliseen käyttäytymiseen. 
Jokainen estetty ilkivalta tai muu rikollinen toiminta säästää kaupungin ja 
yhteiskuntamme varoja. Jos rikos kuitenkin pääsee valvotulla alueella 
tapahtumaan niin kiinnijäämisen riski on kameravalvonnan avulla 
merkittävä. 
 
Tarkoitus on kartoittaa kohteet, minne kameroita olisi hyvä asentaa. 
Tekisimme yhteistyötä asiassa poliisiviranomaisten kanssa. 
Poliisihallinnolla on valtakunnallinen hanke menossa missä tarkoitus lisätä 
juuri kameravalvontaa kaupunkien keskeisillä paikoilla. Voimme kaupungin 
viranomaisten taholta tätä prosessia nopeuttaa Naantalissa ja näin myös 
kameravalvonnan kohteiden määrää oma-aloitteisesti lisätä. 
 
Kameroiden hinnat ovat kohtuullisia 200-600 € / kamera. Jos 
kamerapaikoilla on nettiyhteys, tallennus tapahtuu näin "pilveen" eli 
kiinteään tallentimeen tapahtuvaa tallennusta ei näin tarvita. Kiinteät 
tallennusjärjestelmätkin ovat varsin edullisia ja myös käytännöllisiä esim. 
koulujen, urheilupaikkojen ja muiden julkisten rakennusten valvonnassa. 
 
Tämän kaiken tarkoituksena on pitää Naantali turvallisena ja viihtyisänä 
paikkana asua missä meillä ja meidän lapsillamme on turvallista liikkua ja 
elää. 
 
(Saatavilla myös Turun Valvontakamera oy:n tarjous kameroista ja 
selonteko eri järjestelmistä)” 
 
 

Päätös Valtuustoaloite merkittiin vastaanotetuksi. 
   
 
Kaupunginhallitus 28.11.2022 § 361        
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Esittelijä Kaupunginjohtaja 

 
Päätösehdotus Kaupunginhallitus lähettää valtuustoaloitteen  teknisten 

palveluiden valmisteltavaksi. Aloitteen vastuuvalmistelijaksi 
nimetään yhdyskuntatekniikan päällikkö Mika Hirvi. 
 
Valtuustoaloitteen käsittelyprosessi saa kestää korkeintaan 
yhden vuoden aloitteen jättämisestä lukien. 

  
Päätös Kaupunginjohtajan ehdotus hyväksyttiin. 
   


